
HRVATSKI PLANINARSKI SAVEZ 

IZVJEŠĆE NADZORNOG ODBORA  
O OBAVLJENOM NADZORU VOĐENJA POSLOVANJA  

HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA   
 
Zadaće Nadzornog odbora HPS-a uređene su člankom 44. Statuta HPS-a. Prema odredbi članka 44., 
stavka 1. Statuta HPS-a, zadaće Nadzornog odbora su nadzor provođenja zakonitosti u radu i 
poslovanju, nadzor izvršavanja ugovornih i drugih obveza Saveza, nadzor materijalno-financijskog 
poslovanja Saveza, nadzor izvršavanja odluka i zaključaka Skupštine i Izvršnog odbora, nadzor i analiza 
ostvarivanja utvrđene financijske politike i financijskog plana Saveza, poduzimanje drugih mjera u svezi 
sa svojim poslovima, zadaćama i djelokrugom rada. 
 
Temeljem odluke 30. Izborne skupštine HPS-a od 1. lipnja 2019. Nadzorni odbor HPS-a za mandatno 
razdoblje od 2019. do 2023. godine izabrani su Zlatko  Becić, prof. dr. sc. Hrvoje Kraljević, Božena Kralj 
Vrsalović, Neda Turina i Sonja Vršić. Na konstituirajućoj sjednici Nadzornog odbora za predsjednicu 
toga tijela izabrana je Neda Turina. 
 
Nadzorni odbor HPS-a kontinuirano prati cjelokupni rad i poslovanje Saveza, u skladu sa zadaćama koje 
su propisane Statutom HPS-a. Nadzorni odbor izvijestio je udruge članice HPS-a o nadzoru rada Saveza 
u razdoblju do listopada 2020. kada je održana 31. sjednica Skupštine, a ovo se izvješće odnosi na 
razdoblje od te sjednice Skupštine do datuma zaključenja izvješća, ali uključuje i činjenice koje se 
odnose na prethodno izvještajno razdoblje. 
 
U svrhu pripreme izvješća za Skupštinu HPS-a koje se podnosi temeljem članka 44., stavka 3., Statuta 
HPS-a, Nadzorni odbor održao je 25. veljače 2021. sjednicu te utvrdio sljedeće: 

1. Rad Saveza u protekloj godini znatno su obilježile okolnosti epidemije bolesti Covid-19. Rad 
tijela, komisija, dužnosnika i zaposlenika HPS-a od početka epidemije bio je organiziran u 
skladu s epidemiološkim mjerama. Savez je pravodobno i cjelovito o svim pitanjima 
vezanim uz primjenu epidemioloških mjera izvješćivao Ministarstvo turizma i sporta, 
Hrvatski olimpijski odbor, udruge članice HPS-a te članstvo HPS-a. 

2. Godišnji plan rada za 2020. godinu bio je u skladu s donesenim programom i odlukama 
tijela HPS-a, a realizacija je detaljno opisana u Programskom izvješću o radu HPS-a.  

3. Rad Izvršnog odbora bio je organiziran na elektroničkim sjednicama, sukladno Poslovniku 
Izvršnog odbora. Na svim sjednicama i oko svih odluka bio je osiguran kvorum za 
odlučivanje te su sve odluke donesene u skladu sa Statutom Saveza i Poslovnikom Izvršnog 
odbora. 

4. Uz pozive na sjednice Izvršnog odbora HPS-a bili su priloženi i zapisnici s prethodne 
sjednice, a prema potrebama i radni materijali po pojedinim točkama dnevnog reda. 
Priprema sjednica i rasprava o pojedinim temama iz djelokruga rada Izvršnog odbora 
odvijala se putem zajedničke mrežne platforme „IO HPS“.  

5. Sve odluke Skupštine, Izvršnog odbora provedeni su pravovremeno i u skladu s 
procedurama i nadležnostima tih tijela te su uredno dokumentirani u pismohrani HPS-a.  

6. Rad Ureda HPS-a bio je organiziran u skladu s odredbama Statuta HPS-a i odlukama 
Skupštine i Izvršnog odbora HPS-a. 

7. Izdavanje izlaznih računa obavljalo se uredno i na vrijeme te se pratilo poštivanje dužničko-
vjerovničkog odnosa, a u slučaju kašnjenja plaćanja o tome se upozoravalo kupce. Kao i 
proteklih godina poteškoću u poslovanju HPS-a predstavlja neurednost nekih kupaca u 
izvršavanju svojih obaveza odnosno prekomjerno kašnjenje u plaćanju dospjelih računa. 

8. Plaćanje ulaznih računa, isplata akontacija i putnih obračuna bila su u skladu s usvojenim 
godišnjim proračunom HPS-a, kao i provedbenim odlukama Izvršnog odbora.  



9. Način vođenja blagajne HPS-a u 2020. godini bio je u skladu sa zakonom i odlukama 
Izvršnog odbora, a isto se odnosi na sve ostale administrativno-financijske poslove. 

10. Financijski plan za 2020. godinu, odnosno planirani prihodi i rashodi proračunski su bili 
uravnoteženi u iznosima od 2.000.000 kuna. Ostvaren prihod u 2020. godini bio je veći za 
345.244,64 kuna ili 14,71 % viši od planiranog, a rashod manji za 170.424,98 ili 8,52% od 
planiranog rashoda. Zbog savjesnog namjenskog korištenja sredstava 2020. godina 
završena je sa pozitivnim rezultatom, odnosno sa 515.669,62 kuna viška prihoda nad 
rashodima. Financijsko poslovanje ocjenjuje se vrlo uspješnim, a detaljno je prikazano u 
Financijskom izvješću HPS-a za 2020. godinu. 

11. Računovodstvo HPS-a vodi tvrtka »Matrixon d.o.o.« u skladu sa Zakonom o financijskom 
poslovanju i računovodstvu neprofitnih organizacija, Pravilniku o neprofitnom 
računovodstvu i računskom planu i Pravilniku o izvještavanju u neprofitnom računovodstvu 
i registru neprofitnih organizacija te odlukama tijela HPS-a i financijskog nalogodavatelja.  

12. Radi kontinuiranog praćenja dinamike prihoda i rashoda tijekom godine, Nadzorni odbor 
pratio je redovno polugodišnja financijska izvješća koje, prema zakonu u tim razdobljima, 
HPS dostavlja Financijskoj agenciji (FINA) na standardiziranim obrascima. 

13. Izvršen je uvid u godišnji financijski izvještaj (obrazac PR-RAS-NPF) i bilancu (obrazac 
BIL_NPF) HPS-a čiji su osnovni financijski pokazatelji izraženi u Referentnoj stranici za 
razdoblje 1. 1. do 31. 12. 2020., a predani su u zakonskom roku Financijskoj agenciji (FINA) 
te na iste nema primjedbi. 

14. Tijekom godine, odlukom Izvršnog odbora, bio je raspisan i proveden natječaj za potporu 
održavanju, obnovi i izgradnji planinarskih objekata. Kod dodjele i isplate sredstava 
primjenjivali su se uvjeti i kriterijima koji su bili sastavni dio tih natječaja, a sa svakim 
primateljem potpore sklopljen je pisani ugovor o namjenskom korištenju sredstava. 

15. U protekloj godini organizacijski rad Komisije za sportsko penjanje bio je otežan radi niza 
okolnosti, a najviše radi izostanka spremnosti dijela članova te komisije za konstruktivan 
dijalog o pitanjima od njihova interesa te za poštivanje i urednu primjenu procedura 
uređenih aktima HPS-a i HOO-a. U vezi s time, u ostavci na dužnost pročelnika Komisije 
Nenada Jovića iznesene su primjedbe na zakonitost rada HPS-a te je zatraženo od 
predsjednika Izvršnog odbora da o tome upozna Nadzorni odbor. Nadzorni odbor upoznat 
je s cjelokupnom problematikom no nisu utvrđene nikakve nepravilnosti, nezakonitosti ili 
prekoračenja ovlasti u postupanju tijela i dužnosnika HPS-a vezano uz sportsko penjanje. 
Suprotno iznesenim tezama iz pročelnikove ostavke utvrđeno je da Komisija za sportsko 
penjanje nije izvršila svoje zadaće i obveze koje su joj bile povjerene jednoglasnim 
odlukama Sabora Komisije za sportsko penjanje HPS-a i Izvršnog odbora HPS-a, a što je 
otežalo postupak. 

16. Sukladno odluci 31. sjednice Skupštine HPS-a održane u listopadu 2020. i provedbenim 
odlukama Izvršnog odbora HPS-a, proveden je postupak razdruživanja sportskog penjanja 
iz Hrvatskog planinarskog saveza, čime je nadležnost i odgovornost za taj sport prenesena 
na Hrvatski sportsko penjački savez. Postupak je, među ostalim, obuhvaćao izmjenu 
Statuta HPS-a koja je provedena sukladno proceduri iz Statuta HPS-a i Zakona o udrugama, 
uključujući pripremu prijedloga odluke o izmjeni Statuta, javnu raspravu među udrugama 
članicama HPS-a o prijedlogu izmjene Statuta, uvažavanje njihovih zapažanja i prijedloga, 
usvajanje konačnog nacrta odluke o izmjeni Statuta, pribavljanje mišljenja HOO-a te 
skupštinsko glasovanje o predloženoj odluci. 

17. Nakon izvanredne 32. sjednice Skupštine HPS-a provedeni su uredno i u roku propisani 
registracijski postupci – upis promjena u registru udruga i u registru sportskih djelatnosti. 

18. Po prijavi Hrvatskog sportsko penjačkog saveza u 2020. pokrenuti su i provedeni protiv 
HPS-a postupci Povjerenika za informiranje i Sportske inspekcije Ministarstva turizma i 
sporta. Rješenjem Povjerenika za informiranje utvrđeno je da nema osnove za postupanje 
protiv HPS-a. Rješenjem Sportske inspekcije Ministarstva turizma i sporta 7. prosinca 2020. 
Skupštini HPS-a naložena je izmjena Statuta HPS-a, koja je tada već ionako bila pokrenuta 
odlukom 31. Skupštine HPS-a donesenom u listopadu 2020. prema pisanim materijalima 



za tu Skupštinu, priređenim još u rujnu 2020. i upućenim svim udrugama članicama 1. 
listopada 2020. 

19. Svi postupci oko rješavanja statusa upravljanja planinarskom kućom Boris Farkaš provodili 
su se prema odlukama Izvršnog odbora i Komisije za planinarske objekte. S udrugom koja 
objektom upravlja još od 80-ih godina prošlog stoljeća (prije pod imenom PD Monter, 
kasnije PŠK Trešnjevka Monter, a od 2019. PSD Trešnjevka) sklopljen je novi ugovor o 
upravljanju kao nastavak prethodnog ugovora, te je 11. 12. 2020. napravljen popis stvari u 
planinarskoj kući. U Savez je tijekom 2020. primljena novoosnovana udruga PŠK 
Trešnjevka-Monter, Zagreb koja je također zatražila sklapanje ugovora o upravljanju 
objektom pozivajući se na kontinuitet i prava udruge koja je prije djelovala pod tim 
imenom. Dužnosnici HPS-a kontinuirano su upućivali obje strane na međusobni dogovor i 
sporazum te na primjenu statuta, pravilnika i donesenih odluka. 

20. Službeno glasilo HPS-a »Hrvatski planinar« redovito i na vrijeme izlazi. 
21. U HPS-u su s danom 25. ožujka 2020. registrirane 333 udruge članice.  

 
Slijedom navedenog Nadzorni odbor upućuje ovo Izvješće o obavljenom nadzoru Skupštini HPS-a te 
predlaže Skupštini HPS-a da usvoji Programsko i financijsko izvješće Hrvatskog planinarskog saveza. 
 
 
U Senju, 26. veljače 2021. 
 
          Predsjednica 
                           Nadzornog odbora HPS-a 
                     Neda Turina, v.r. 


